
- 1 - 

 

 

Protokół nr 1/18 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 26 listopada 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12:25 

Zakończenie posiedzenia 16:00 

 

 

Wójt Gminy Stargard Pan Jerzy Makowski przywitał wszystkich obecnych. 

Radni ze swojego grona wybrali radnego Pana Janusza Łojko do prowadzenia posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy 

Bernadeta Opasińska. 

Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pani Anna Ładniak oraz Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

Pani Beata Wilk. 

Na podstawie listy obecności prowadzący posiedzenie komisji stwierdził, że jest niezbędne 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 3 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji obecnych było 3 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Prowadzący posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Janusz Łojko odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia prowadzący posiedzenie komisji poddał 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 2018 r. 

3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

Opinia komisji  

4. Sprawy różne 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 

2018 roku. 

Prowadzący posiedzenie komisji radny Janusz Łojko odczytał projekty uchwał przygotowane 

pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień 

udzielonych przez wójta i skarbnika, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

‒ projekt uchwały Nr II/1/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Prowadzący posiedzenie komisji radny Janusz Łojko poprosił o omówienie projektu uchwały 

Wójta Gminy Jerzego Makowskiego. 
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Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski poinformował, że zmiana przepisów spowodowała, 

że trzeba zmienić 3 pierwsze przygotowane uchwały, dotyczące Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, jednocześnie poprosił o omówienie uchwał Kierownika Panią Annę Ładniak. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak omawiając projekt 

uchwały wyjaśniła, że do tej pory był program rządowy, który nazywał się Pomoc Państwa 

w zakresie dożywiania na lata 2014-2020. Projekt powyższej uchwały wprowadza nowy 

program, który ma nazywać się Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023. Ponadto 

kierownik wyjaśniła, że uchwała podwyższa kryterium dochodowe w wysokości do 150% 

uprawniając do zasiłku celowego na zakup posiłku dla dzieci w przedszkolach i w szkołach 

lub żywności dla osób starszych.  

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr II/2/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania. 

Na wstępie radny Janusz Łojko wyjaśnił radnym, że projekcie przedmiotowej uchwały wkradł 

się błąd, ponieważ w § 3 powinien być „2019 rok”, a nie „2018 rok”. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak omawiając projekt 

uchwały wyjaśniła, że jest on ściśle związany z poprzednim projektem uchwały. Jednocześnie 

przyjęcie tego projektu osłonowego daje możliwość zapłacenia za posiłek dzieciom, które nie 

mają wydanej decyzji administracyjnej. Jeżeli rodzice nie zgłoszą się do Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej o pomoc lub nie kwalifikują się, a dziecko jest głodne może zgłosić się 

do dyrektora szkoły i poprosić o posiłek a GOPS pokrywa koszty w ramach programu. 

Kierownik dodała, że do tej pory z takiej formy pomocy w postaci posiłku bez wydawania 

decyzji administracyjnej w 2017 roku skorzystało 34 uczniów, natomiast w 2018 roku 

4 uczniów. 

Radny Janusz Łojko zapytał, czy rodzic też może przyjść i skorzystać z posiłku. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak odpowiedziała, że  

rodzic mógłby skorzystać z posiłku, w ramach programu z pierwszej uchwały. W zasadzie nie 

praktykuje się i nie ma takich decyzji, jest kilka na osoby dorosłe, z reguły są to osoby 

przebywające w schroniskach. Jednak, gdyby była potrzeba to pierwsza uchwała daje 

możliwość, natomiast program osłonowy dotyczy dzieci i młodzieży. Kontynuując 

powiedziała, iż program mówi, że liczba dzieci dożywianych bez decyzji administracyjnej nie 

może przekroczyć 20% dzieci dożywianych w poprzednim miesiącu. Zdarzają się sytuacje, że 

szkoły z miasta dożywiają dzieci z gminy. Wtedy Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej płaci 

za wydane obiady i stara się, aby rodzic dopełnił formalności. 

Radny Janusz Łojko zapytał, jaka to jest kwota tego posiłku. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak poinformowała, 

że każda szkoła ma inną kwotę. 

Radny Janusz Łojko poprosił o podanie kosztu jednostkowego ucznia, który jest 

zakwalifikowany do wyżywienia w kuchni gminnej w Pęzinie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poinformował, że na tę chwilę nie ma wiedzy szczegółowej, 

ale sprawdzi. 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radny Sebastian Janiak dodał, że na stronie internetowej Szkoły Podstawowej w Sownie 

jest umieszczona informacja dotycząca odpłatności za obiady w szkole za miesiąc listopad, 

która wynosi 56 zł. 
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− projekty uchwał Nr II/3/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Stargard a Gminą-Miastem Stargard w sprawie prowadzenia 

noclegowni i ogrzewalni dla bezdomnych oraz określenia zasad i udziału w kosztach 

utrzymania. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak omawiając 

projekt uchwały wyjaśniła, że zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki 

Społecznej każda gmina powinna realizować zadania w formie udzielenia schronienia 

osobom bezdomnym w zakresie schroniska, ogrzewalni i noclegowni. Aby korzystać ze 

schroniska została podpisana umowa ze Stowarzyszeniem DIOGENES w Rynowie, przebywa 

tam 1 osoba z terenu gminy Stargard. Umowa jest zawarta w taki sposób, że gmina nie płaci 

za gotowość tylko za osobę. Jeżeli chodzi o schroniska to były rozmowy z Caritasem i też 

zostanie podpisana umowa w Poczerninie. Natomiast musi być jeszcze ogrzewalnia 

i noclegownia. Noclegownia pierwszy rok funkcjonuje na terenie miasta, ogrzewalnia 

funkcjonowała szybciej. Po rozmowach z Urzędem Miasta Stargard jest możliwość, aby 

skorzystać z ogrzewalni i noclegowni. 

Kontynuując kierownik powiedziała, że w przedmiotowej sprawie Gmina Miasto Stargard 

w ramach porozumienia zapewni odpłatnie jedno miejsce w noclegowni i dwa miejsca 

w ogrzewalni dla osób bezdomnych z terenu gminy Stargard. Ponadto dodała, że koszt pobytu 

jednej osoby wynosi w noclegowni 150 zł miesięcznie za każde niewykorzystywane miejsce 

a 13,20 zł dziennie za każde wykorzystywane miejsce, natomiast w przypadku ogrzewalni 

100 zł miesięcznie za niewykorzystywane miejsce, zaś 13,40 zł za wykorzystywane miejsce. 

Kierownik poinformowała, że te stawki będą pomniejszać ten koszt utrzymania 

niewykorzystanego miejsca. 

Radny Sebastian Janiak zapytał, jaka jest sytuacja pana, który jest mieszkańcem Witkowa 

i mieszkał w komórce, która 2 tygodnie temu spłonęła. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak odpowiedziała, że 

Panu zostało zaproponowane schronisko, do którego odmówił pójścia. Na chwilę obecną 

mieszka u siostry. Jednocześnie omówiła sytuację mieszkalną tego pana po częściowym 

remoncie. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy w gminie prócz tej jednej osoby znajdują się jeszcze 

inne takie osoby. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak odpowiedziała, że 

na pewno znajdą się takie osoby. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy odpowiadamy za osoby bezdomne mieszkające na 

terenie gminy, czy które były mieszkańcami gminy Stargard. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak poinformowała, 

że jeżeli będzie miał stały meldunek na terenie naszej gminy to podlega pod nas, obojętnie 

gdzie przebywa. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy jest przewidziane w budżecie gminy wydatek 12 tys. zł 

rocznie na jedną osobę. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak omówiła 

poszczególne kwoty dotyczące noclegowni, koszt 1.800 zł, za ogrzewalnię 2.400 zł, Razem 

4.200 zł. Jeżeli chodzi o schronienia są zaplanowane. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy te pieniądze idą z budżetu gminy. 
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Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak poinformowała, 

że idzie to z Ośrodka Pomocy Społecznej, a w budżecie planowane jest na schronienia. 

Radny Janusz Łojko zapytał gdzie się będzie znajdowała noclegownia. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak poinformowała, 

że noclegownia jak i ogrzewalnia znajdują się na ulicy Krasińskiego w Stargardzie. 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Prowadzący posiedzenie komisji radny Janusz Łojko podziękował kierownikowi Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Annie Ładniak za omówienie projektów uchwał. Pani Anna 

Ładniak opuściła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

− projekt uchwały Nr II/4/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poinformował, że ta uchwała jest corocznie podejmowana 

przez radę. Omówił projekt uchwały przedstawiając stawki opłat za podatek od środków 

transportu z podziałem na poszczególne pojazdy. 

Radny Janusz Łojko zapytał skąd są pozyskiwane informacje o nowo zarejestrowanych 

pojazdach oraz zapytał o aktualizacje tych danych i jak często przychodzi informacja. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że referat finansowy występuje 

z zapytaniem do Starostwa Powiatowego w Stargardzie, czy została zwiększona ilość 

zarejestrowanych pojazdów. Jest to informacja uaktualniająca dane. 

Radny Janusz Łojko informując, iż w budżecie gminy na 2018 rok w sprawie podatku od 

środków transportowych wskaźnik wynosi 91%, zapytał czy jeżeli stawki zostaną podniesione 

to czy nie spowoduje to, że spadnie bardziej ściągalność tego podatku. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że wskaźnik 91% to jest za 3 kwartały, 

a 100% ściągalności za podatek od środków transportowych będzie do końca roku 2018. 

Jeżeli chodzi o podatek od środków transportowych jest wykonanie większe z tytułu 

ściągalności zaległych podatków za lata ubiegłe. 

Radny Janusz Łojko zapytał, w jakiej ilości będzie dodatkowy dochód dla Gminy Stargard. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że budżet jest planowany według stawek 

z roku 2018. Ogółem z wyliczeń z tytułu wzrostu podatku od nieruchomości i od środków 

transportowych jest ok. 30 tys. zł w skali roku. 

Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr II/5/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omawiając projekt uchwały przedstawiła, jak wyglądają 

stawki podatku od nieruchomości po podwyżce. 

Radny Janusz Łojko zapytał, jaka jest ściągalność podatków i czy jest to na zasadzie 

oświadczenia podatnika. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że jest to na zasadzie składania deklaracji 

podatnika lub korekty deklaracji. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy deklaracje składane przez podatnika były sprawdzane 

fizycznie i czy kiedykolwiek ktoś z gminy jechał w teren, aby to sprawdzić. 
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Skarbik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości. Taką kontrole 

możemy zrobić dopiero na wniosek, gdzie będzie wskazane podejrzenie i w takim przypadku 

kontrola jest wysyłana. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy mieszkańcy nowo wybudowanych domów odprowadzają 

podatki od nieruchomości. 

Skarbik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że nie ma takiej wiedzy, ani możliwości 

sprawdzenia. Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych mówi o tym, że wysokość podatków 

jest obliczana na podstawie deklaracji składanej przez podatnika. Nie na podstawie kontroli 

tylko na podstawie deklaracji podatkowej, ewentualnie aktów notarialnych wpływających do 

Urzędu Gminy Stargard.  

Radny Janusz Łojko zapytał, jaka jest ściągalność w przypadku podatku rolnego. 

Skarbik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że są problemy ze ściąganiem od osób 

fizycznych. Dużo ludzi zalega, nie płaci, są jeszcze postępowania spadkowe. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy w postępowaniach windykacyjnych odzyskiwanie 

należności idzie do przodu. 

Skarbik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że odzyskuje się te należności i że nie jest to 

proces przyśpieszający, ponieważ na stanowisku windykacyjnym jest tylko jedna osoba 

zatrudniona. 

Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

− projekt uchwały Nr II/6/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że są dwa rodzaje uchwał zmieniających 

budżet pierwsza to w sprawie budżetu, a druga w sprawie zmiany w budżecie. Wyjaśniła, na 

czym polegają te dwie uchwały i jak są prowadzone w systemie „Bestia”. Jednocześnie 

omówiła załączniki do uchwały. Następnie Skarbnik powiedziała także, że zmiany 

w projekcie uchwały dotyczą dużych wartości, a mianowicie zmniejszenia dochodów 

bieżących związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 3 220 005 zł, następnie 

zwiększenia dochodów bieżących związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 

214 815 zł, ponadto zmniejszenia wydatków o kwotę 3 084 005 zł, z tego wydatki bieżące 

27 000 zł i wydatki majątkowe 3 057 005 zł. Zwiększenie wydatków budżetu gminy 

związanych z realizacją zadań własnych o kwotę – wydatki bieżące 6 815 zł i wydatki 

majątkowe 10 000 zł. Ponadto zwiększa się o 62 000 zł dotacje celowe na zadania własne 

gminy realizowane przez podmioty należące do sektora finansów. Kontynuując omawianie 

projektu uchwały, skarbnik poinformowała o konieczności zwrotu podatku od wiatraków.  

Radny Janusz Łojko zapytał czy zostało to narzucone przez firmę wiatrakową. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że ustawodawca narzucił, a firma 

wiatrakowa sporządziła korektę deklaracji i z tej korekty wynika, że mają taką nadpłatę.  

Radny Janusz Łojko zapytał czy można negocjować sprawę terminu płatności. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska powiedziała, że ten podatek Gmina zwróci 

w dwóch ratach, do końca listopada zapłaci pierwszą ratę, a drugą ratę do końca br. lub tak, 

jak chce tego firma, aby zaliczyć pozostałą kwotę na poczet przyszłorocznego podatku. 

Poinformowała, że zostanie zaciągnięty kredyt, który gmina chce wziąć i będzie na spłacenie 

II raty firmie wiatrakowej. 

Radny Janusz Łojko zapytał czy nie byłoby lepiej nie płacić firmie wiatrakowej w terminie, 

bo to będą mniejsze sankcje lub mniejsze koszty niż zaciągnięcie kredytu. 
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Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska powiedziała, że w umowie kredytowej nie ma 

dodatkowych kosztów. Firma wiatrakowa wolałaby, aby II rata została wpłacona jeszcze 

w tym roku. 

Radny Sebastian Janiak, zapytał, jakie w chwili obecnej są koszty za prąd. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że została podpisana umowa 

przetargowa. W informacjach do budżetu na 2019 rok pracownicy zwiększyli kwotę na 

energię. Natomiast z roku na rok rosną koszty utrzymania majątku.  

Radny Sebastian Janiak zapytał jak przychodzą rachunki za energię, czy osobno np. na 

remizę, szkołę. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że każda nieruchomość, która ma swój punkt 

pomiarowy przychodzi oddzielnie. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy jest możliwość rozmowy i negocjacji z dostawcą prądu. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska poinformowała, że została zawarta umowa i tak 

wynika z zawieranych aneksów do umowy. Na podstawie tych aneksów, oni wystawiają 

faktury. Dlatego tych faktur za energię elektryczną jest od 3 do 4 dziennie. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy w kwocie odnośnie dowożenia dzieci do szkół mieści 

się również dotacja do MZK. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że dotacja jest wyszczególniona 

osobno. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy był przeprowadzony przetarg dotyczący przewozów. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że przetarg jest zawsze ogłaszany 

na początku września przez Ośrodek Administracji Szkół w Stargardzie. 

Radny Janusz Łojko poinformował, że stawka za kilometr wynosi 8 zł. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska poinformowała, że 1 128 000 zł jest to tylko koszt 

wysokości dotacji, który przekazany jest dla Miasta Stargard w transporcie publicznym. 

W tym dowożeniu też są zaliczani kierowcy, paliwo, oraz wynagrodzenie dla kierowców. 

Kierowcy są zatrudniani w Ośrodku Administracji Szkół w Stargardzie, którzy dowożą dzieci. 

Następnie o godzinie 14.05 prowadzący posiedzenie komisji zarządził przerwę w obradach, 

które zostały następnie wznowione o godzinie 14.45. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła zmniejszenie wydatków inwestycyjnych. 

Poinformowała, że w wyniku nowego harmonogramu, który nie przewiduje wykonania części 

robót przez marszałka na zadaniu węzła przesiadkowego w Grzędzicach, zostają wydatki. 

Również z powodu nie wykonania planu harmonogramu, zmniejszone zostają wydatki na 

zadaniu rozbudowy szkoły w Sownie. Ponadto zmniejszone zostają wydatki przewidziane na 

zadaniu rozbudowy szkoły w Grzędzicach oraz wydatków przewidzianych na zakup 

kontenerów do szkoły w Strachocinie. 

Radny Sebastian Janiak zapytał, jaka jest przyczyna niewykonania planu, z czego wynika 

zmniejszenie o ponad 1,5 mln zł na inwestycje w Sownie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poinformował, że zakres rzeczowo finansowy był 

przedstawiany. Firma przewidziała w harmonogramie rzeczowo-finansowym, że wykona 

poszczególne elementy. Te obowiązujące, które były na ten rok zaplanowane, będą 

wykorzystywane nie w tym roku tylko na przyszły rok. 
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Radny Sebastian Janiak powiedział, że wygląda na to, że firma w tym roku nie zdążyła 

czegoś wykonać, oraz zapytał jak to wygląda pod kątem zapisów specyfikacji istotnych 

warunków zamówienia. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poprosił na posiedzenie kierownika referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Panią Beatę Wilk celem udzielenia szczegółowych odpowiedzi. 

Radny Sebastian Janiak zapytał, co jest przyczyną przesunięcia środków 1,5 mln zł na 

następny rok. Z czego wynika to, że nie został wykonany plan rozbudowy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

w odniesieniu do harmonogramu, który był założony przy podpisywaniu umowy, firma nie 

jest w stanie przerobić tak ogromną ilość pracy. Wyjaśniła poszczególne etapy, które zostały 

wykonane i będą wykonywane w przyszłym roku. To co zostało wykonane będzie zapłacone, 

a to co w przyszłym roku założony harmonogram będzie płatne w kolejnych etapach. 

Poinformowała, że inwestycja nie jest zagrożona. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy w specyfikacji istotnych warunków zamówienia 

dopuszcza taką zmianę w harmonogramie. 

Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

jest to bez kosztowo dla stron. Natomiast zamienność zadań wymaga zgody inspektorów 

i wójta, a zmiana terminów etapów wymaga aneksu, to wszystko jest w specyfikacji to 

wszystko jest w umowie i wszystko to jest dopilnowane. 

Następnie omówiła inwestycje na kontenery szkolne w Strachocinie, oraz poinformowała, że 

będzie dokumentacja na rozbudowę szkoły. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy koszt rozbudowy szkoły w miejscowości Strachocin 

i modernizacji będzie niższy niż w miejscowości Grzędzice czy będzie zbieżny. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że na tą chwilę nie ma wiedzy. Wyjaśnił 

docelową rozbudowę szkoły w Strachocinie. Wynajem kontenera modułowego, który by 

zabezpieczył jedną sale dodatkową. Dokumentacja będzie w połowie grudnia. 

Radny Sebastian Janiak zapytał, kiedy realnie rozpoczęłaby się rozbudowa szkoły 

w Strachocinie. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasinska odpowiedziała, że nie wcześniej niż po roku 2021, 

ale, w jakich wysokościach jeszcze nie wiadomo. 

Radny Sebastian Janiak zapytał, z czego wynika czas rozbudowy szkoły Podstawowej 

w Grzędzicach na 4 lata. 

Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk powiedziała, że 

gdyby była inna sytuacja finansowa można byłoby to wykonać w ciągu dwóch lat, poza tym 

jest to inwestycja przewidziana w etapach, jest to dobudowa nowego budynku, jest zmiana 

zagospodarowania przestrzennego terenu oraz przebudowa starego budynku. 

Radny Sebastian Janiak zaproponował, aby rozbudowę zacząć od szkoły w Strachocinie 

a docelowo za zgodą rodziców ustawić kontenery w Grzędzicach. Wyjaśnił, że szkoła 

w Strachocinie jest to szkoła, która ma ograniczony dostęp do transportu zbiorowego uczniów 

poza swoją miejscowość, jeżeli chodzi o dojazdy i dowożenia dzieci poza miejscowość 

Strachocin. Grzędzice posiadają kolej, MZK i jest bliskość miasta Stargard. Harmonogram 

nieformalny rozbudowy szkół zakłada, że będzie robione Sowno i nie zostanie dokończony 

Strachocin. Jest to jedyna szkoła, która nie posiada sali gimnastycznej. Zaproponował 

o odwrócenie inwestycji. 
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Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk powiedziała, że na 

pewno następny przetarg na Grzędzice będzie przygotowywany i ogłaszany etapami. 

Radny Sebastian Janiak zapytał czy byłaby możliwość wziąć kontenery w leasing. 

Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk powiedziała, że nie 

wie czy taka forma kontenerów w szkole jest praktykowana. 

Radny Sebastian Janiak poprosił o przygotowanie informacji w sprawie kosztu dowozu 

dzieci do szkół, z czego wynika kwota 1 300 000 zł. 

Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

− projekt uchwały Nr II/7/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018-2029. 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omówiła projekt ww. uchwały. Omówiła załączniki do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Poinformowała, że łączne nakłady finansowe 

z wieloletniej prognozy tylko inwestycyjnych wynosi 44 929 213 zł. W miarę realizacji tych 

zadań określane zostają limity następne lata. Wyjaśniła, na czym polega wieloletnia prognoza 

finansowa. 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

AD 4. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omówiła informację z realizacji planu dochodów 

i wydatków budżetu Gminy Stargard za III kwartały bieżącego roku. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po omówieniu Realizacji planu dochodów budżetu 

Gminy Stargard za okres od początku roku do dnia 30 września roku 2018 zaopiniowała 

informację pozytywnie. 

AD 7. Sprawy różne 

Radny Sebastian Janiak przypomniał o przygotowaniu informacji na temat kosztów 

transportu dzieci do szkół. 

AD 8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący posiedzenie komisji radny Janusz 

Łojko podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 
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